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Ubývá pojištěnců, lázně čeká boj o klienty
Denisa Novotná
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Byznys

Kvůli krizi začínají omezovat pobyty v českých lázních někteří cizinci, především z Německa

LÁZEŇSTVÍ

Českým lázním ubývají pacienti a jejich místa stále ve větší míře nahrazují rekreanti. „Počty pojištěnců a samoplátců byly v
loňském roce téměř jedna ku jedné. Letos poprvé očekáváme, že bude více samoplátců,“ řekl E15 předseda Svazu léčebných
lázní ČR Eduard Bláha. Podle nejnovějších údajů svazu, který pokrývá 80 procent lázeňského trhu v Česku, loni vzrostl počet
samoplátců o polovinu. Tento pozitivní trend má však negativní dopad na obsazenost lázeňských zařízení. „Počty přenocování
tuzemských klientů klesly o 7,8 procenta,“ uvedl Bláha. Zatímco pojištěnci zůstávají v lázních v průměru 23 dní, pobyty
samoplátců trvají necelý týden.
V loňském roce postihl léčebné lázně výrazný pokles návštěvníků, kteří přijížděli s lékařským návrhem, a to o celých 12
procent. Podle Bláhy mělo vliv zavedení regulačních poplatků za lůžko. „Lidé se snažili vyčerpat návrhy ještě v roce 2007,“
míní Bláha. Letošní rok by zase předepisování příspěvkové péče mohl poznamenat pokles výběru pojistného.      
Příliv zahraniční klientely začal stagnovat a projevují se i první dopady světové hospodářské krize. To se týká hlavně Němců,
kteří tvoří nejsilnější skupinu cizinců v tuzemských lázních. „Němci mají tradičně v povaze šetřit, takže registrujeme zkracování
a rušení pobytů,“ říká Bláha. Méně se zatím ekonomické problémy odrážejí v zájmu ruské klientely.      
Krize už naplno dopadla na společnost Lázně Teplice v Čechách, kam často jezdí třetí nejpočetnější skupina cizinců, arabská
klientela. „Počty klientů se zmenšují a máme problém naplnit lázně tak, abychom generovali zisk,“ přiznal generální ředitel
Karel Weigl. Kvůli nedostatku návštěvníků už firma loni uzavřela Tereziny lázně v Dubí na Teplicku.      
Pozitivně vidí budoucnost firma Royal Spa, která má lázeňské domy v Luhačovicích, Mariánských Lázních, Velkých Losinách a
Ostrožské Nové Vsi. Podle ředitele Martina Plachého firma očekává nárůst tržeb.

***

Poměr pojištěnců a samoplátců činil loni téměř jedna ku jedné. Letos poprvé bude více samoplátců
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